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Čas plynie naozaj rýchlo. Posledné číslo Zvesti spod 
hradu sme tvorili pred Vianocami a teraz už pomaly 
čakáme na prvé snežienky. Za ten čas sa v našej obci čo 
– to aj udialo. Veríme, že si prostredníctvom novín opäť 
zaspomínate ako bolo na Silvestra, Hasičskom plese, na 
Prechode Javorovou, dozviete sa novinky z obce, ten-
tokrát som sa rozprávala so starostom obce J.Záhorom a 
predsedom stolnotenisového oddielu F. Plavákom, a snáď 

Vám pomôžu aj telefónne čísla, ktoré sú súčasťou novín. 
Určite si mnohí poviete, že by som mala písať o 

„niečom inom“ a priznám sa, že veľmi rada uvítam všetky 
námety a nápady. 

Prajem príjemné čítanie.
———

Prehupli sme sa do roku 2008
• Zuzana Jurisová •
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50 – te narodeniny oslávili:
Jozef Kott, Štefan Červeň, Lýdia Ferancová, Veronika Kottová
60 – te narodenieny oslávili:
Rozália Gaburová, Ľudmila Radochová
70 – te narodeniny oslávila:
Magdaléna Kecerová
80 – te narodeniny oslávila:
Mária Čierniková

Narodili sa tieto deti:
Jekaterina Čulenová
Karin Holubčíková
Lea Siteková

Blahoželáme a do Nového 
života želáme všetko dobré.

Internet v Miestnej knižnici
• Zuzana Jurisová •

Miestna knižnica v Oravskom Podzámku má svoj internet. 
Pre členov knižnice je prístupný zadarmo v čase od 13:00 do 
16:00 v dňoch utorok – streda – štvrtok. 

Kurz anglického jazyka
• Zuzana Jurisová •

Od 1. septembra 2008 bude v Miestnej knižnici prebiehať 
kurz anglického jazyka.

Pokiaľ máte záujem prihlásiť sa a zdokonaliť sa v anglickom 
jazyku, bližšie informácie sa dozviete v knižnici. (utorok – st-
reda- štvrtok)

Rady do záhradky
• Zuzana Jurisová •

Už je po plesovej sezóne ale nedá mi aby som sa k nej 
nevrátila. Všade v bulvárnych novinách sa písalo kto bol, kde 
bol a ako bol oblečený na plese. Ale myslím, že ani Oravský 
Podzámok sa nemá za čo hanbiť. 2.februára 2008 Hasičský 
zbor usporiadal II.ročník Hasičského plesu. Slávnostne ho 
otvoril Ján Kubica a starosta obce Jozef Záhora.

Veľmi pekným doplnením plesu boli dva profesionálne 
tanečné páry z Liptovského Mikuláša, ktoré boli určite dobrou 
tanečnou inšpiráciou pre nás ostatných. Dobrá nálada bola 
vďaka kvalitnej hudbe, ktorú zabezpečoval DJ Martin Ďaďo a 
príjemným spestrením bola aj ľudová hudba.

Niekde som čítala, že plesy sa delia podľa úrovne. Na prvom 
mieste sú tie v divadlách, kde chodia len prominentne páry 
a hasičské plesy boli úplne niekde na poslednom mieste. 
Priznám sa, že tohoročný hasičský ples, by som postavila 
určite na vyššiu priečku, pretože sála bola naozaj decentne vyz-
dobená ale hlavne prekrásne boli predstaviteľky nežného po-
kolenia. Jedny šaty boli krajšie od druhých a tie účesy, no páni 
mohli na nich oči nechať. Veľmi pestrá bola tombola, určite sa 
tešil hlavne dáma, ktorá si odniesla domov živú ovečku.

Tak verím, že dobrej plesovej zábavy sa dočkáme aj o rok.
A na záver : v budúcom čísle Zvesti spod hradu sa môžete 

tešiť na rozhovor o hasičoch s pánom Milošom Karaskom.
———

Gratulujeme
Krásnych okrúhlych narodenín sa dožívajú, a ku gratulantom sa pripájame aj my a prajeme hlavne ešte veľa zdravia a radosti zo života.

Keď sa oteplí a nehrozia už silnejšie mrazy, treba odstrániť 
čečinu, lístie a iné ochrany pred mrazom, pretože v tomto ob-
dobí sa prebúdzajú skoré jarné rastlinky a ich výhonky sú veľmi 
slabé. Zakrytie môže narušiť ich rast.

Ak máte doma kvietky, ktoré nám v zime pripomínali 
blížiacu sa jar a dokvitli, môžeme ich vysadiť do záhradky. Pred 

výsadbou ich dobre navlhčíme, aby sa rýchlo zakorenili. Na 
budúcu jar nám opäť pekne zakvitnú.

Ak presádzame prezimované rastlinky do črepníkov na 
balkóny a okná, treba použiť vždy novú zeminu. Stará zemina, 
ktorá stratila dobrú štruktúru je vhodná do kompostu.

———

Plesová sezóna
• Zuzana Jurisová •
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1. 1.januára 2008 ubehol rok, čo sta zasadli do kresla sta-
rostu obce. Ovplyvnila táto funkcia Váš osobný život, alebo 
ste boli na to tak trocha pripravený.

Do funkcie starostu som nastúpil po zložení sľubu starostu 
29.12.2006 a pravdupovediac v tom kresle veľa toho ne-
nasedím. 

Každého jedného z nás ovplyvňuje prostredie v ktorom 
pracuje, kde žije a čím sa zaoberá a aj napriek dobrej príprave 
nás život vždy niečím prekvapí. 

2. V období predvolebnej kampane ste občanom ponúkli 
svoj volebný program, z ktorého sa čo – to už splnilo. Ste 
spokojný s doterajšou svojou prácou?

Prácu starostu prináleží hodnotiť predovšetkým občanom 
pre ktorých pracuje.

3. Určite je veľa vecí, ktoré treba v obci riešiť, ale čo je 
podľa Vás najpálčivejší problém?

Tých vecí čo treba zabezpečiť je naozaj veľa a každý jeden z 
nás má svoje predstavy o tom ako by mala vyzerať obec a bez-
prostredné okolie v ktorom bývame. Preto aj priority, ktoré si 
kladieme sú často spojené s ulicou, chodníkom, kanalizáciou...

Problémov, ktoré by som dal na prvé miesto je naozaj 
niekoľko. Treba však zvážiť, čo ovplyvňuje ich riešenie. V jed-
nom prípade sú to predpisy, v ďalšom fi nancie.

4. O mnohých veciach nemôžete rozhodovať sám, ale 
spolu s obecným zastupiteľstvom , myslíte, že sa stáva, že 
Vaše rozhodnutie by bolo iné, keby ste rozhodovali o danej 
veci sám?

Hovorí sa „viac hláv viac rozumu“ a je dobré vypočuť si 
názor viacerých ľudí. Preto som rád, keď môžeme spolu hľadať 
riešenia. Poslanci obecného zastupiteľstva sú zvolení, aby 
spolurozhodovali o všetkom čo im zákon ukladá. Starosta má 
vymedzené právomoci o ktorých môže rozhodnúť aj sám. Vždy 
je to o vzájomnej spolupráci.

5. Prejdem, ale k Vašim plánom. Vo Vašom programe 
bolo aj vytipovanie a pripravenie lokality na výstavbu rodin-
ných domov. Ako to vyzerá? Je perspektíva, že mladí ľudia 
budú mať kde stavať a nebudú nám z obce utekať inde?

Posledná výstavba rodinných domov sa začala realizovať na 
Stodolisku v roku 1998. Odvtedy ubehlo 10 rokov a vidíme, 
že infraštruktúra na tejto výstavbe nie je ukončená. Treba 
dobudovať dažďovú a splaškovú kanalizáciu, miestnu ko-
munikáciu, verejné osvetlenie. Na toto je potrebných podľa 
aktuálnych rozpočtov 7,5 – 8 miliónov Sk.

Obecný úrad eviduje žiadosti o nové stavebné pozemky. 
Územný plán obce, ktorý bol spracovaný a schválený určuje 
územia, kde sa môže rozvíjať bytová výstavba. Obec nevlastní 
žiadne pozemky pod výstavbu rodinných domov.

V roku 2007 Obecné zastupiteľstvo schválilo prípravu lokality 
na zastavanie na Stodolisku.Preto som 28.05.2007 zvolal 
stretnutie s vlastníkmi pozemkov, aby sme zistili či sú chcú svoje 
pozemky dať pod výstavbu rodinných domov. Po súhlasnom 
stanovisku začala prebiehať príprava. V súčastnosti máme k 
dispozícii polohopis a výškopis a tri návrhy zastavania tohto 
územia. Takže aj na tomto bode volebného programu pracujeme. 

 6. Čo sa týka sociálnej starostlivosti. Koncom roka ste 
pripravili pekné uvítanie novonarodených detí, motivujete 
rodičov aj fi nančným príspevkom?

Sociálna starostlivosť zahrňa aj oblasť starostlivosti o 
rodinu. Finančný príspevok pri narodení dieťaťa je 5 000,- 
Sk. Nenazýval by som ho motivačným. Je to ozaj len pomoc 
mladým rodičom. Stretnutie s nimi bolo zmerané hlavne ako 
poďakovanie a tiež poslúžilo lepšie vzájomne sa poznať.

7. A opäť k sociálnej starostlivosti, pretože v tejto oblasti 
bol Váš program značne bohatý. Myslím, že išlo o podporu 
občanov v sociálnej núdzi, zriadenie DSS, poskytnutie 
zliav z poplatkov pre invalidných spoluobčanov, poskyt-
nutie chorým službu v domácnosti cez agentúru. Ako ste 
pokročili v tomto smere, hoci je samozrejme, že za rok sa 
všetko stihnúť nedá. 

Obec má zo zákona povinnosť sa postarať o občanov, ktorí 
sa ocitli v ťažkej životnej situácii z rôznych dôvodov, choroba, 
strata zamestnania a ďalšie. Znovu sa vrátim k tomu, že 
veľakrát to, čo je v obci potrebné, nemôžeme vybudovať. 
Konkrétne v prípade DSS je to počet obyvateľov obce. 
Opatrovateľská služba v obci funguje a túto oblasť chceme 
ďalej rozvíjať, lebo demografi cký vývoj ukazuje, že seniorov 
nám bude pribúdať. 

Občania, ktorí potrebujú opatrovateľskú službu si môžu 
podať žiadosť, ktorá bude posúdená v zmysle zákona. Chorým 
čo potrebujú zdravotnú starostlivosť môže byť táto poskytnutá 
v domácom prostredí prostredníctvom „Agentúry domácej 
ošetrovateľskej starostlivosti.“ Túto službu obec nezabezpečuje. 
Poplatky občanom, ktorí majú preukaz ZŤP sú upravené vo 
VZN. A naši dôchodcovia iste postrehli, že OZ schválilo aj 
zníženie poplatkov za TKO na polovicu občanom od 65 rokov.

8. Určite sa naša obec zapojila do rôznych projektov. 
Mohli by ste ich občanom priblížiť?

Naši občania určite pozorne sledujú aj túto oblasť. Prostred-
níctvom televízie, rádia, tlače a internetu dostávame informácie 
na čo všetko môžeme žiadať peniaze.Vlani sme podali niekoľko 
menších projektov. Končíme s projektom Interreg IIIA, podali 
sme projekt na Enviromentálny fond, na detské ihrisko, žiadosť 
o fi nancie na výmenu okien na Obecnom úrade. 

9. Ako sa pozeráte na budovu bývalej SPŠ. Je 
pravdepodobnosť, že sa začne s rekonštrukciou a základná 
škola by sa tam mohla presťahovať?

Trochu pripomeniem nedávnu minulosť. V roku 2005 obec 
kúpila budovu školy, telocvičňu, spoločenskú sálu, budovu 
dielní a pozemky za 15 miliónov Sk. K 31.12.2007 bolo 
zaplatených 9 miliónov Sk. Do 30.06. 2010 máme zaplatiť 
ešte 6 miliónov Sk. Musím povedať, že na tieto budovy sa 
nepozeráme zo založenými rukami. V roku 2007 Obecné 
zastupiteľstvo schválilo vypracovanie projektu rekonštrukcie 
celého areálu, ktorý je vo vlastníctve obce. Peniaze na opravu 
budeme žiadať prostredníctvom fondov EÚ. Celková suma na 
rekonštrukciu je odhadovaná na 50 miliónov Sk. 

 10. Ďakujem za rozhovor a prajem Vám hlavne veľa 
optimizmu a úspechov v ďalšej práci. 

———

Na slovíčko pán starosta....
• Zuzana Jurisová •
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Uznesenie č.14/08 
z 14. zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Oravskom 
Podzámku zo dňa 30.01.2008
OBECNÉ ZASTUPITEĽSTVO
A. berie na vedomie:
1. termín najbližšieho zasadnutia obecného zastupiteľstva, 
ktoré sa bude  konať dňa 27.02.2008 so začiatkom o 16.00 
hodine
2. informáciu Ing. Jedináka o aktuálnej situácii s vyhlasovaním 
výziev z  fondov EÚ
3. informáciu kronikárky obce Mgr. Krupášovej ohľadom 
vedenia obecnej 
 kroniky za roky 2005, 2006
4. návrh plánovaných prác v obci na rok 2008 predložených 
starostom obce. 
 Po doplnení bude prerokovaný na ďalšom zasadnutí OZ
5. žiadosť o stanovisko k listu p. A. Prčinu k odškodneniu za 
znečistenie rod. domu z dôvodu stavebných prác pri výstavbe 
R3 Or. Podzámok – Horná Lehota
6. informáciu starostu obce o rokovaní s fi rmou SKWAY na 
uhradenie faktúry za práce pri prekládke VN na IBV Stodolisko
7. informáciu starostu obce o priebehu projektov 
INTERREG III. A
8. informáciu starostu obce o úhradách za čistenie odp. vôd do 
ČOV v areáli AMICO DREVO
9. informáciu starostu obce o prevádzkovaní lekárne v obci
10. žiadosť Mgr. J. Škrabalovej o poskytnutie dotácie na 
činnosť tvorivej dielne
11. správu o činnosti hlavného kontrolóra obce za r. 2007
12. právne posúdenie advokátskej kancelárie k Rozsudku OS v 
Dolnom Kubíne sp. Zn. 7S/1/2003-29 zo dňa 17.12.2007
13. informáciu starostu obce o situácii s predajňami potravín 
v obci
B. schvaľuje:
1. program rokovania obecného zastupiteľstva č. 14/2008, 
overovateľov uznesenia Obecného zastupiteľstva Štefana 
Ďaďu a Mgr. Martu Jurigovú, zapisovateľa Ing. Juraja Majkúta
2. podpísanie zmluvy na vytvorenie monografi ckého diela 
– zborník Dolná Lehota s autorom Mgr. M. Čajkom
3. fi nančný príspevok pre občianske združenie Podzámček vo 
výške 5 000,- na športové podujatia pre deti na ľade
4. fi nančný príspevok pre turistický oddiel Lihôčan D. Lehota 
vo výške 5 000,- Sk na 12. ročník zimného prechodu Javorovou
5. otváracie hodiny pre D. Hricku, Trstená na prevádzku 
bufetu Racibor denne od 9,00 – 16,00 hod.
6. úpravu sadzobníka cien platného od 01.02.2008
7. plán práce kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra obce Or. 
Podzámok
8. návrh uznesenia OZ 14/08
C. ukladá a doporučuje:
1. zvolať stretnutie za účasti dotknutých osôb ohľadom pozem-
ku I. Záhoru v k.ú. Dolná Lehota,E-KN parc. č. 2287/2
T: do 15.02.2008   Z: starosta obce

2. zvolať stretnutie ohľadom organizácie a štrktúry TJ v obci
T: do 10.02.2008   Z: starosta obce

———

Uznesenie č.15/08 
z mimoriadneho zasadnutia Obecného zastupiteľstva 
v Oravskom Podzámku zo dňa 20.02.2008OBECNÉ 
ZASTUPITEĽSTVO
A.  berie na vedomie:
1. informáciu o vydaní knihy ,,Páter František Paňák SJ“
2. informáciu o projekte na Základnú školu v Oravskom 
Podzámku
3. pripomienky zo schôdze Slovenského červeného kríža inter-
pelované Mgr. Jurigovou
4. informácie o stretnutí poslancov OZ a funkcionárov TJ FC 
Oravský  Podzámok
B. schvaľuje:
1. program rokovania obecného zastupiteľstva č. 14/2008, 
overovateľov  uznesenia Obecného zastupiteľstva Mgr. 
Katarínu Macekovú a Ing. Juraja Majkúta, zapisovateľa Mgr. 
Mareka Čulena
2. účasť na ponukovom konaní ohľadom odpredaja pozemkov 
od Obvodného úradu v Žiline
3. úhradu časti nákladov pre p. Leonarda Fúru, ktorý sa 
zúčastnil 35. ročníka Bielej stopy SNP vo výške 200,- Sk

Uznesenie č.16/08 
zo zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Oravskom Podzámku 
zo dňa 27.02.2008
OBECNÉ ZASTUPITEĽSTVO
C. berie na vedomie:
1. termín najbližšieho zasadnutia obecného zastupiteľstva,   
ktoré sa bude konať dňa  26.03.2008 so začiatkom o 16.00  
hodine 
2. informáciu starostu obce o konferencii konanej v Košiciach 
pri príležitosti 100-ho výročia od narodenia pátera Františka 
Paňáka, 
3. informáciu starostu o jednaní ohľadom odkúpenia ČOV vo 
vlastníctve LESY SR, š.p 
4. plán práce na rok 2008
D. schvaľuje:
1. program rokovania obecného zastupiteľstva č. 16/2008, 
overovateľov uznesenia Obecného zastupiteľstva Ivana Babin-
ského a Ing. Helenu  Buknovú, zapisovateľa Mgr. Mareka 
Čulena
2. kúpnu zmluvu o prevode vlastníctva nehnuteľného majetku 
medzi Obcou  Oravský Podzámok  a Obvodným úradom v 
Žiline.
3. pevnú cenu za odvedenie a následné čistenie odpadovej vody 
verejnou 
kanalizáciou na rok 2008: obyvatelia – 20,- Sk/m3 ostatní 
– 31,50 Sk/m3
4. fi nančný príspevok vo výške 10 000,- Sk pre Klub dôchod-
cov na rok 2008
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5. príspevok na úhradu stravy od dôchodcov od 01.03.2008 vo 
výške 50,- Sk, dodávateľ - LESY SR, š.p., OZ Námestovo
C. ukladá a doporučuje:
1. starostovi pripraviť zmluvu o rekonštrukcii a prenájme 
budovy súp. č. 5  a jednať s p. Ľubekom Jurajom
2. starostovi jednať o dobe a cene nájmu na pozemkoch 

budúceho parkoviska
3. starostovi prezistiť možných dodávateľov a sumy úhrad za 
stravu pre      dôchodcov
4. starostovi zistiť cenovú ponuku na výrub stromov pri ceste 
I/59

———

V prípade smetí došlo k zmene.Cena sa bude vyrubovať 
platobným výmerom nasledovne: 

V prípade 2-člennej rodiny, ktorá si neuplatňuje zľavu, 
platobný výmer bude vyrúbený do 15.03.2008 pre všetkých 
občanov a do 31.03.2008 je táto 2-členná rodina povinná 
zaplatiť poplatok za miestne odpady.

Ak je to rodina nad 2 členov, platobný výmer bude takisto 
vyrúbený do 15.03., avšak suma bude vyššia ako je 500,- Sk 
bude to rozdelené do 4 splátok, tak ako pri dani.

Suma ostáva taká istá ako minulý rok, čiže 240,- Sk za 
osobu.

Tí, ktorí majú zľavu a predložia potvrdenie/žiaci, 
vysokoškoláci/- musia doniesť potvrdenie do 31.03. a k 30.09., 
platia 120,- Sk a dostanú namiesto doterajších 2 žetónov 4 
žetóny.

Zmena je aj v tom, že nárok na zľavu majú ľudia nad 65 
rokov, doteraz bolo nad 70 rokov.

Zľavu, tak ako aj v minulosti majú ZŤP. Všetci platia 120,- 
Sk, no dostanú namiesto 2 žetóny, 4 žetóny.

Poplatok za psa sa platí k 31.01.2008 v sume 150,- Sk aj za 
každého ďalšieho. V tomto je zmena. Doteraz bolo do konca 
marca.

Domová daň - Daň z nehnuteľností je splatná vždy k 31.05., 
ak je suma dane nižšia ako 500,- Sk

Ak je táto suma vyššia, tak sa to dáva v 4 splátkach a to: k 
31.05., 30.06., k 30.09. a k 30.11.

Suma daní sa oproti minulému roku nezmenila.
Avšak do 31.01.2008 musa tí, ktorí nadobudli v roku 2007 

nejakú nehnuteľnosť podať daňové priznanie priamo na správe 
daní a poplatkov. V prípade, ak tak do toho termínu nesti-
hnú, obec je povinná uložiť pokutu za oneskorené podanie 
daňového priznania

Káblová televízia sa už nebude platiť na Obecnom úrade 
v Oravskom Podzámku. Účastník, ktorý si zvolil, že bude 
platiť poštovou poukážkou, ročne alebo mesačne, tá mu bude 
zaslaná na adresu uvedenú v zmluve.

Nemali by sme zabudnúť na poplatky

Dôležité telefónne čísla
Určite sa Vám zídu telefónne čísla:
Obec Oravský Podzámok
-operátor – 5893 107
-správca daní-5823 300
-evidencia obyvateľstva-5823 301
-starosta fax-5893221
-matrika-5893 302, 5821 302
Lekáreň pod hradom – 5893 187
Mudr .Moravec Ján – 5893 168
Mudr. Šátková Agnesa – 5893 137
Mudr. Fričová Mária – 5893 113
Nemocnica s poliklinikou Dolný Kubín – 5864 651(operátor)
Farský úrad Oravský Podzámok – 5893 208
Základná škola – 5823 720, 5823 721, 5893 121
Materská škola – 5893 355
Oravské múzeum – Oravský hrad – 5816 111 (operátor)
Pošta – 5893 110
Stavivá Garaj s.r.o. - 5893 119, 5893 791
Amico Drevo s.r.o. - 5893 105
Predajňa Jednoty COOP – Oravský Podzámok - 5893 009
 Dolná Lehota – 5893 334
 veľkosklad – 5823 292
Energetika – nahlasovanie porúch: 0800159000
Daňový úrad Dolný Kubín – 5304 107 (služby pre verejnosť)
Msks – 5862 269

———

Účastník, ktorý uviedol, že bude platiť bankovým prevodom, 
sumu, podľa prílohy zaplatí na účet 2308021851/0200 a ak 
uviedol, že bude platiť ročne, túto sumu uhradí do 31.01.2008 a ak 
uviedol, že mesačne, tak túto sumu zaplatí vždy do 5. dňa v mesiaci.

———

Dňa 9.-10.02.2008 sa uskutočnil v Kremnici-Skalke 
35.ročník medzinárodného vytrvalostného behu na lyžiach 
zaradeného do organizácie FIS EUROLOPPEDU –BIELA 
STOPA. 

Ako dlhoročný účastník sa tohto podujatia zúčastnil už po 
31. krát pán Leonard Fúra. Súťažil v kategórii „Muži narodení 

v roku 1942 a starší.“ Počínal si vynikajúco a na trati dlhej 25 
km zvíťazil časom 2:04:42,9 hod.

Starosta obce Jozef Záhora osobne poďakoval p. Fúrovi 
za reprezentáciu obce ako aj celého regiónu a odovzdal mu 
fi nančný dar.

———

Víťazstvo Leonarda Fúru na Bielej stope
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Konečne klzisko
• Zuzana Jurisová •

Tohoročná zima si s nami pekne zahráva. Ale konečne sme 
sa dočkali, tí čo radi korčuľujeme, aj klziska. Počas zimných 
prázdnin si ho mohli všetci užiť až – až. Klzisko, ktoré bolo k 
dispozícií pri Hostinci u Grófky, bolo využité naozaj naplno.

Chlapci z hokejového klubu sa snažili o čo najkvalitnejší ľad 
a veru, kvalitný ľad bol a to vďaka pravidelnému odhŕňaniu 
snehu a polievaniu, čo v tom mraze určite nebola sranda.

Podľa časového harmonogramu, si mohli zakorčuľovať nao-
zaj všetci. Od 10:00 do 14:00 si mohli deti zahrať hokej, potom 
do 16 – tej hodiny sa korčuľovalo (aby nedošlo k zraneniu) 
a večer od 18 – tej si dospelí muži zahrali hokej. Konečne sa 
využili nové mantinely a večerné osvetlenie.

Ale ani toho roku sme z OZ Podzámoček nezabudli pre 
deti pripraviť súťaže na ľade. A tak poslednú prázdninovú 
nedeľu, za výraznej pomoci Štefana Čutku a fi nančnej pomoci 
Obecného úradu v Oravskom Podzámku sa na klzisku stretlo 
38 detí. Súťažilo sa v 4 kategóriach: dievčatá a chlapci do 10 
rokov a nad 10 rokov a to v disciplínach: korčuľovanie na čas a 
presnosť streľby na bránku.

Deťom nevadilo ani husté sneženie a každé si z klziska 
odnieslo milý darček.

Snáď aj o rok bude zima priať a budeme môcť vytiahnúť 
korčule na klzisko.

———

 Po dlhej dobe mali možnosť občania z Oravského Podzámku 
pozrieť si divadelné predstavenie, v podaní ochotníckeho 

divadla z Pribiša. Ochotníci z Pribiša pod vedením pani Janá-
kovej naštudovali divadelnú hru Povinnosti od M.Horákovej.

Na začiatku predstavenia, nám divákom, starosta obce 
priblížil o čom hra bude a ako sám priznal, tŕpol, či vôbec 
sa ľudia prídu pozrieť. A myslím, že tŕpol zbytočne. Do sály 
kultúrneho strediska v Oravskom Podzámku prišlo cca 180 
ľudí, čo je po veľmi dlhom čase kultúrne podujatie s tak vysok-
ou účasťou, pokiaľ nerátam Hasičský ples. Ako starosta obce 
prisľúbil, že obec plánuje pozvať aj ochotníkov z Pucova, tak sa 
máme na čo tešiť, pretože divadelná hra Povinnosti bola veľmi 
dobre spracované po každej stránke. A odvážim sa hodnotiť 
ako herecké výkony, choreografi u, kostýmy, tak aj kulisy. 

Celá hra sa odohrávala v štyroch dejstvách, bol to príbeh 
mladej Veronky, ktorá bola ochotná nahradiť matku trom 
deťom, svojej mŕtvej kamarátky a vzdať sa tak svojej lásky.

Je to hra, ktorá má čo povedať aj dnešnému divákovi.
Takže čo dodať. Divadlo bolo naozaj príjemným spestrením 

nedeľného popoludnia.
———

Ochotnícke divadlo v Oravskom Podzámku
• Zuzana Jurisová •

Turnaj v minifutbale
• Jozef Záhora  •

Dňa 16.02.2008 sa uskutočnil v telocvični turnaj 
trojčlenných družstiev v minifutbale. 

Šesť prihlásených družstiev hralo zápasy po 2x6 minút 
systémom každý s každým.  Bolo cítiť skutočnú rivalitu, súperi 
si nič nedarovali zadarmo. Po odohratí všetkých zápasov a 
zrátaní bodov a gólov bolo vyhlásené poradie. Víťazom turnaja 
sa stalo mužstvo v zložení Stanislav Jurovčík st., Stanislav 
Jurovčík ml., Michal Jurovčík, Tibor Červeň.

Poďakovanie patrí všetkým čo sa zaslúžili o prípravu a 
organizáciu.

———
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1. František, ako dlho už funguje stolnotenisový 
oddiel v Oravskom Podzámku?

STO začal svoju aktívnu činnosť už od roku 1994. Do roku 
2006 sa činnosť STO zamerala na výchovu a pritiahnutie detí 
do priestorov STO od počítačov a od zariadení, ktoré nie sú 
vhodné pre deti.

V roku 2006 po dlhom prehováraní sme sa prihlásili do 
okresnej súťaže, zatiaľ jedno mužstvo „A“, v zložení F.Plavák, 
F.Bajo, Hacong, J. Harezník, J.Bukna. V roku 2007 nás posilnil 
P.Kačer a taktiež sme založili OR.Podzámok „B“ v zložení 
J.Šľachta, M.Kubíček, M.Vojčík, N.Havrila a ďalší.

2. Kto stál za vznikom oddielu?
Veľký podiel na vzniku STO mal hlavne František Bajo, 

František Plavák a taktiež starosta obce, ktorý nám tento 
zámer schválil. Nemožno zabudnúť na Pavla Havrilu a 
Františka Duraja.

3. Absolvujete aj v súťaže v rámci okresu? Aké sú 
výsledky?

Áno, chodievame aj na súťaže, ako som spomenul hráme v 
okresnej súťaži(oravskej) – 8 liga. Výsledky sú také na hrane 
noža. Veľmi málo stačí. Chýba nám trocha trpezlivosti a roz-
vahy..

Taktiež navštevujeme mimo súťaže rôzne iné celky z blízkych 
dedín na získavanie skúseností.

4. Koncom roka sa uskutočnil Turnaj o pohár sta-
rostu obce, bol si spokojný s turnajom?

Na záver roka sa každoročne koná stolnotenisový turnaj 
o Pohár starostu obce. Bol som veľmi spokojný s turnajom 
.Veľmi mi pomohol Ján Harezník, za čo mu touto cestou 
ďakujem. Súťažilo sa v troch disciplínach. Muži, dorast, deti a 
ženy. Bohužiaľ ženy sa nezúčastnili. Dievčatá v kategórií deti 
boli 4, v kategórii muži súťažilo 14 hráčov a v staršom doraste 
bolo 8 súťažiacich. Veľmi ma mrzí, že sa turnaja nezúčastnili 
niektorí hráči, ale nebudem ich menovať.

5. Venujete sa aj deťom?
Deťom sa venujeme v pondelok od 18:00. A taktiež zavedi-

eme sobotu, pretože pociťujeme pokles účasti pre školské 
povinnosti. V sobotu je to veľmi zaujímavé.

6. Pokiaľ sú občania, ktorí nevedia, že sú možnosti si 
zahrať stolný tenis, na koho sa majú obrátiť?

Ja si myslím, že každý občan v našej obci o našich aktivi-
tách vie a až má záujem, môže sa obrátiť na Jána Harezníka a 
Františka Plaváka.

7. Myslíš, že sa dokážete deti, ktoré hra baví viesť 
profesionálne, aby mali možnosť uplatniť sa alebo zúčastniť 
sa vyšších súťaží?

V prvom rade musí byť o stolný tenis zo strany dieťaťa veľký 
záujem a až bude postupovať podľa trénerských rád, od nás to 
nie je problém. Vidím ale problém v tom, že naše deti chcú mať 
a vedieť všetko hneď a nemajú trpezlivosť.

8. Ste spokojní v oddiele s podmienkam a športovým 
vybavením?

Podmienky sú v celku dobré, no mohli by byť ešte lepšie, 
keby bývalé priestory materskej školy dali do užívania STO a 
fungovali by ako stolnotenisová herňa. A majstrovské zápasy 
by sa hrávali v telocvični, čo sa aj prevádzkuje.
Čo sa týka vybavenia: Potrebujeme minimálne 2 stoly, 

aspoň trojkové radynové rakety, hlavne pre našich chlapcov z 
„B“skupiny a taktiež pre deti.

Touto cestou by som chcel osloviť aj miestnych podnikateľov 
o ich podporu a taktiež uvítame ich reklamné bilbordy, ktoré 
by sa umiestnili v telocvični. A zároveň by som chcel pozvať 
všetkých priaznivcov stolného tenisu aby nás prišli povzbudiť 
na Majstrovské zápasy, ktoré sa hrávajú v nedeľu o 10:00. (Ro-
zpis zápasov je na nástenke v bývalej materskej škole)
Ďakujem za rozhovor Františkovi Plavákovi a prajem mu 

veľa elánu v práci a veľa športových úspechov.
———

Rozhovor s Františkom Plavákom – predsedom stolnotenisového oddielu v Oravskom Podzámku
• Zuzana Jurisová •

Prechod Javorovou
• Jozef Záhora  •

Dňa 02.02.2008 usporiadal „Turistický 
kruh Lihôčan“ 12. ročník zimného prechodu 
Javorovou. Aj keď počasie bolo sychravé, 
pravých turistov to neodradilo. Na trasu dlhú 
9,5 km sa vydalo 111 účastníkov. Už tradične 
vekové rozpätie bolo od tých najmenších až po 
tých čo majú niečo vyše 70 rokov. Najstarším 
zapísaným, ktorý zvládol trasu bol pán Anton 
Strežo z Dolného Kubína - rodák z Hornej 
Lehoty. Pre všetkých bol pripravený chutný 
guláš a fašiangové koláče.

Poďakovanie patrí všetkým čo sa zaslúžili o 
prípravu a organizáciu. Obecnému úradu za 
fi nančnú podporu. 

Tešíme sa na stretnutie na 13.ročníku v prvú 
februárovú sobotu roku 2009. 

———
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 .a na záver roka 2007
• Zuzana Jurisová •

Ako s inými rokmi, tak aj s rokom 2007 sme sa rozlúčili.
Určite bol rok 2007 pre mnohých z nás úspešným, pre iných 

zas menej. Ale rozlúčiť sa s ním bolo treba.
Prvá „rozlúčková party“ bola pripravená pre deti o 19:00, 

kde na nich čakal sladkosťami vyzdobený stromček. Až do 
20:00, hoci bola veľká zima, deti vydržali súťažiť, spievať a 
hlavne odpovedať na veselé otázky. A toho roku sme pre ne 
pripravili, myslím, že milé prekvapenie. Bol ním deduško, 
ktorý predstavoval Starý rok, a s ktorým sa deti mali možnosť 
aj odfotiť. A na záver čakalo deti ešte väčšie prekvapenie, a tým 
bol nádherný ohňostroj nad riekou Oravou.

Poďakovanie patrí p.Františkovi Maslíkovi, ktorý celého 
detského Silvestra zorganizoval, pretože inak by som ne-
mala čo moderovať a taktiež vďaka patrí deťom Janke a Evke 
Smiešnym, Paťke a Simonke Hacongovým, Majke Ľubekovej, 
Adelke a Zuzke Jurisovej, a Erikovi Vráblovi, ktorí vyzdobili 
stromček a celý večer sa venovali najmenším deťom.

O pol dvanástej sa už tradične začali schádzať dospelí, 
aby oslávili Silvestra pri vatre a dobrej kapustnici, ktorú 
zabezpečovali chlapci z futbalového oddielu. So starým rokom 
sa rozlúčil a do Nového roku nám poprial všetko starosta obce. 

A potom nasledoval naozaj nádherný novoročný ohňostroj.
Mne osobne tam chýbalo spoločné odratávanie posledných 

sekúnd a myslím, že nielen mne ale aj iným vadilo nerozvážne 
hádzanie petárd. Pánovi vedľa mňa hodili petardu do ka-
pucne od vetrovky, tá sa mohla už rovno vyhodiť. Tentokrát to 
odniesla „len“ kapucňa. 

Tak nech sa nám všetkým rok 2008 naozaj vydarí.
———

Každoročne sa začiatkom roka v bratislavskej Inchebe 
koná veľtrh cestovného ruchu ITF Slovakiatour. Je to výstava 
venovaná najmä cestovnému ruchu, propagácii turistických 
atraktivít, regiónov, či cestoviek. 

Región Orava už pár rokov sídli v krásnej drevenici, ktorá 
zdiaľky púta pozornosť návštevníkov - podľa mnohých tento 
stánok patrí medzi najkrajšie. Tohto roku bola drevenica zase o 
čosi väčšia, okrem samotných propagačných materiálov v nej 
bolo miesto aj na stoly plné všeliakých dobrôt, z ktorých mohli 
ochutnať nielen hostia oravskej drevenice, ale aj okoloidúci 
návštevníci. Pod obec Oravský Podzámok patrilo niekoľko 
podnikateľských subjektov, z Dolnej Oravy sa prezentácie 
zúčastnil ešte Dolný Kubín a Zázrivá. 

Stánok Oravy má u návštevníkov mimoriadny ohlas, a je 
dôstojnou reprezentáciou nášho krásneho regiónu na severe 
Slovenska. 

———

ITF Slovakiatour Bratislava
• Jozef Jurík •
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